



# ເອກະລັກຂອງຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ



2015

ຈັດພິມໂດຍ: ກົມຊົນເຜົ່າ ສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ



ຮ່ວມກັບ: CLICK



ສະໜັບສະໜູນໂດຍ: SDC



Schweizerische Eidgenossenschaft  
Confédération suisse  
Confederazione Svizzera  
Confederaziun svizra

**Embassy of Switzerland**

**Swiss Agency for Development  
and Cooperation SDC**



# ຄໍາເຫັນ ຂອງຫົວໜ້າກົມຊົນເຜົ່າ ສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ

ປະເທດລາວ ເປັນປະເທດທີ່ນ້ອຍ, ເນື້ອທີ່ບໍ່ກວ້າງຂວາງແຕ່ກໍອຸດົມສົມບູນໄປດ້ວຍຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ ແລະ ວັດທະນະທໍາອັນດີງາມໂດຍສະເພາະແມ່ນຫຼາກຫຼາຍສີສັນຂອງບັນດາຊົນເຜົ່າ. ຊຶ່ງເປັນສິ່ງເອກອ້າງທະນົງໃຈ ຂອງປວງຊົນລາວ ແລະ ເປັນທີ່ດຶງດູດເອົານັກທ່ອງທ່ຽວໃນທົ່ວໂລກຫຼາຍລ້ານຄົນເຂົ້າມາຮຽນຮູ້ວັດທະນະທໍາດັ່ງກ່າວ ໃນແຕ່ລະປີ. ດັ່ງທີ່, ທ່ານ ປະທານ ໄກສອນພົມວິຫານ, ຜູ້ນໍາທີ່ເຄົາລົບຮັກຂອງປວງຊົນລາວທັງຊາດໄດ້ໃຫ້ຄໍາເຫັນວ່າ: “ປະເທດລາວເຮົາມີວົງຄະນາຍາດລວມອັນປະກອບດ້ວຍຫຼາຍຊົນເຜົ່າ”. ໃນຫຼາຍຊົນເຜົ່າກໍມີຫຼາຍດ້ານທີ່ດີປຽບເໝືອນດັ່ງດອກໄມ້ນາໆພັນທີ່ພວມເບິ່ງບານໃນສວນອຸທະຍານອັນພາໃຫ້ມີຫຼາຍຮູບຫຼາຍສີສັນ ແລະ ສົ່ງກິນຫອມຫວນ.

ສະນັ້ນ, ເພື່ອເປັນການສົ່ງເສີມວັດທະນະທໍາອັນດີງາມຂອງບັນດາຊົນເຜົ່າໃນ ສປປ ລາວ ກົມຊົນເຜົ່າ ສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດຮ່ວມກັບ ວິສະຫະກິດ CLICK I4 Dev ໂດຍ: ສະໜັບສະໜູນຈາກສະຖານທູດ ສະວິດສະແລັ່ນ (SDC), ຈຶ່ງໄດ້ຮຽບຮຽງ ແລະ ຈັດພິມປຶ້ມກ່ຽວກັບຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ຄົນໃໝ່ໂດຍແຍກຈາກປຶ້ມບັນດາຊົນເຜົ່າຢູ່ ສປປ ລາວ ໃນເມື່ອກ່ອນ. ເພື່ອເຜີຍແຜ່ໃຫ້ສັງຄົມໄດ້ເຂົ້າໃຈຮີດຄອງປະເພນີອັນເປັນເອກະລັກສະເພາະຂອງຊົນເຜົ່າຜູ້ໄທ ໃນ ສປປ ລາວ. ປຶ້ມນ້ອຍຫົວນີ້ແມ່ນບັນລະຍາຍກ່ຽວກັບເອກະລັກສະເພາະຂອງຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ຊຶ່ງປະກອບດ້ວຍ: ຊື່ເອີ້ນ, ການຂະຫຍາຍຕົວຂອງພົນລະເມືອງ, ການນຸ່ງຫົ່ມ, ການກິນຢູ່, ການຕັ້ງພູມລໍາເນົາ, ບາງຮີດ ແລະ ປະເພນີ.

ແຕ່ເນື່ອງຈາກ, ການຮຽບຮຽງເນື້ອໃນຄັ້ງນີ້ແມ່ນບົນພື້ນຖານຂໍ້ມູນທີ່ມີແລ້ວ, ສະນັ້ນ, ຈຶ່ງມີຂໍ້ຈຳກັດ, ຄວາມຊັດເຈນ, ຄວາມອຸດົມສົມບູນດ້ານຂໍ້ມູນພໍສົມຄວນ, ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ຫວັງຢ່າງຍິ່ງວ່າປຶ້ມດັ່ງກ່າວຈະເປັນປະໂຫຍດໃຫ້ແກ່ສັງຄົມໃນການເຂົ້າໃຈໄດ້ເອກະລັກອັນສະເພາະຂອງຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ໃນ ສປປ ລາວ ບໍ່ຫຼາຍກໍໜ້ອຍ ແລະ ຈະເປັນພື້ນຖານຕື່ມກ່ຽວກັບການຄົ້ນຄວ້າຊົນເຜົ່າໃນ ສປປ ລາວ ແລະ ນຳເອົາຂໍ້ມູນໃໝ່ມາປັບປຸງໃຫ້ມີເນື້ອໃນອຸດົມສົມບູນເພີ່ມຂຶ້ນໃນອະນາຄົດ

ທ່ານສາມາດດາວໂຫຼດເອົາເນື້ອໃນປຶ້ມ ດັ່ງກ່າວໄດ້ທີ່ເວັບໄຊ :  
www.doe-lfnc.org ຫຼື ຕິດຕໍ່ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມມາຍັງ ກົມຊົນເຜົ່າ  
ສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ  
ທີ່ເບີໂທ: 021 218965, Email : ethnic123lfnc@gmail.com

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວັນທີ.....2015

**ສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ  
ຫົວໜ້າກົມຊົນເຜົ່າ**

# ແຜນທີ່ການແຈກຢາຍພົນລະເມືອງ

ຜູ້ໃນ ສປປ ລາວ

ບັດຈຸບັນຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ໄດ້ຕັ້ງຖິ່ນຖານພູມລຳເນົາຢູ່ບັນດາແຂວງພາກກາງ ຄື: ແຂວງ ບໍລິຄຳໄຊ, ແຂວງ ຄຳມ່ວນ, ແຂວງ ສະຫວັນນະເຂດ, ແຂວງ ສາລະວັນ ແລະ ແຂວງ ຈຳປາສັກ. ຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ຢູ່ ສປປ ລາວ ມີຈຳນວນປະຊາກອນທັງໝົດ 187.391 ຄົນ, ຍິງ 95.757 ຄົນ, ເທົ່າກັບ 3,3 % ຂອງຈຳນວນພົນລະເມືອງທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ III ປີ 2005



- ຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ທີ່ແຈກຢາຍຢູ່ແຕ່ລະບ່ອນ
  - ແຂວງ ບໍລິຄຳໄຊ: ເມືອງ ຄຳເກີດ
  - ແຂວງ ຄຳມ່ວນ: ເມືອງ ທ່າແຂກ, ເມືອງ ນາກາຍ, ເມືອງ ຍົມມະລາດ, ເມືອງ ໜອງບົກ, ເມືອງ ເຊບັ້ງໄຟ,
  - ແຂວງ ສະຫວັນນະເຂດ: ມິທຸກເມືອງ
  - ແຂວງ ສາລະວັນ: ເມືອງ ວາປີ, ເມືອງ ເລົ່າງາມ
  - ແຂວງ ຈຳປາສັກ: ເມືອງ ຊະນະສົມບູນ

# ປະຫວັດຄວາມເປັນມາ ແລະ ຊື່ເອີ້ນ



ພາບໂດຍ: ນັກຄົ້ນຄວ້າຊາວບ້ານ ຫຼັກ19

ຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ (ໄຕ, ໄທ້ ຫຼື ໄທ) ມີປະຫວັດສາດ ແລະ ຕົ້ນກຳເນີດຄ້າຍຄຽງກັບຊົນເຜົ່າອື່ນໆ ໃນຕະກູນໝວດພາສາລາວ-ໄຕ ພວກເຂົາອົບພະຍົບລົງມາຈາກທົ່ງນານ້ອຍອ້ອຍໜູຜືນແຜ່ນດິນແດນຕອນໃຕ້ຂອງປະເທດ ສປ ຈີນ ໄປຢູ່ຫຼາຍແຫ່ງຫົນໃນທ້າຍສະຕະວັດທີ XVII-XVIII ເປັນຕົ້ນມາ, ລຽບຕາມສາຍແມ່ນ້ຳຂອງ, ແມ່ນ້ຳກົງ ຫຼື ສາລະວິນ ແລະ ລຽບຕາມແຄມສາຍແມ່ນ້ຳແດງ, ຕະກູນມາຕາມສາຍແມ່ນ້ຳແກງກໍໄດ້ແຍກກັນອີກເຊັ່ນ: ພວກເຂົາໄດ້ແຍກໄປຕາມສາຍແມ່ນ້ຳດຳ ແລະ ໄທເມົາ ແລ້ວກໍມີຊື່ວ່າ: ໄທດຳ ແລະ ໄທເມົາ, ໄທດັ່ງກ່າວໄດ້ໄປຕັ້ງຫຼັກປັກຖານຢູ່ຫຼາຍບ່ອນ. ສະເພາະຢູ່ລາວເຮົາແມ່ນຕາມແຄມນ້ຳເຊບັ້ງໄຟ, ແມ່ນ້ຳຫີນບູນ, ເຂດເຊນ້ຳນ້ອຍຈົນໄປຮອດພູຊ້າງແຮ່, ທົ່ງນາຕູ່ນບໍລິເວນຊາຍແດນລະຫວ່າງເຂດແຂວງ ຄຳມ່ວນ ແລະ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ.



ຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ມີຊື່ເອີ້ນວ່າ:“ຜູ້ໄທ” ເຂົາເຈົ້າມັກເອີ້ນຕົນເອງ, ຊົນເຜົ່າອື່ນເອີ້ນ ແລະ ຊື່ໃຊ້ທາງລັດຖະການກໍແມ່ນ “ຜູ້ໄທ”. ສຳລັບ ຜູ້ໄທ ແມ່ນມາຈາກຄຳສັບທີ່ວ່າ: “ໄທ້, ໄທ ຫຼື ໄຕ” ແລະ ອີກຢ່າງໜຶ່ງມາຈາກຄຳສັບທີ່ວ່າ: “ໄທພູ” ໝາຍຄວາມວ່າ: ຊົນເຜົ່ານີ້ໄດ້ອົບພະຍົບໄປຕາມສາຍພູແລ້ວລົງຕັ້ງບ້ານເຮືອນຢູ່ເຂດທີ່ງ່າພຽງ ແລະ ແຄມແມ່ນ້ຳ, ຊື່ “ໄທພູ” ແມ່ນບໍ່ເໝາະສົມກັບສະຖານທີ່ຢູ່ອາໄສຂອງພວກເຂົາເຈົ້າຈຶ່ງຫັນມາເອີ້ນຊື່ໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ແລະ ເໝາະສົມກັບສະພາບຄວາມເປັນຈິງ, ຈຶ່ງກາຍມາເປັນ “ຜູ້ໄທ” ຈົນເຖິງປັດຈຸບັນນີ້.



ພາບໂດຍ: ເຜົ່າຜູ້ໄທ



# ອາຊີບຂອງຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ



ສຳລັບເສດຖະກິດຂອງຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ໃນເມື່ອກ່ອນເຂົາເຈົ້າ ເຄີຍດຳເນີນການຜະລິດທາງດ້ານກະສິກຳເປັນຕົ້ນ: ເຮັດນາ, ເຮັດໄຮ່ ແລະ ເຮັດສວນເພື່ອປູກເຂົ້າ, ພືດທາດແປງ, ເຜືອກ, ມັນ ແລະ ອື່ນໆ. ປະເພດສັດລ້ຽງເຊັ່ນ: ງົວ, ຄວາຍ, ໝູ, ໝາ ແລະ ສັດປີກຕ່າງໆ. ປັດຈຸບັນການປູກຝັງລ້ຽງສັດຂອງເຂົາເຈົ້າຍິ່ງມີຄວາມຊຳນານ. ຜູ້ຊາຍຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ນີ້ມີມູນເຊື້ອໃນການຕີເຫຼັກ, ປັ້ນໝໍ້, ຫູ່ໄຫ ແລະ ວິຊາຈັກສານເຊັ່ນ: ກະບູງ, ກະຕ່າ, ກະເປ້, ກະຍັ້ງ, ຕິບເຂົ້າ, ສານສາດ ແລະ ອື່ນໆ. ພ້ອມນີ້ຍັງສາມາດປູກມອນລ້ຽງມ້ອນ, ປູກຝ້າຍເພື່ອຕຳຫຼຸກແຜ່ນແພ ແລະ ເຮັດເຄື່ອງປະດັບເພດຊົງຂອງຊົນເຜົ່າຕົນເອງໄດ້ຢ່າງຫຼວງຫຼາຍເປັນເສດຖະກິດຂາອອກຂອງຄອບຄົວທີ່ສ້າງລາຍຮັບໃຫ້ຄອບຄົວສູງພໍສົມຄວນ. ມັນໄດ້ສ້າງຄວາມນິຍົມຊົມຊອບໃຫ້ແກ່ລູກຄ້າທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ, ເຂົາເຈົ້າແມ່ນໜຶ່ງໃນຈຳນວນ 49 ເຜົ່າທີ່ມີລະບົບເສດຖະກິດມີການຂະຫຍາຍຕົວແຮງເມື່ອທຽບໃສ່ຊົນເຜົ່າອື່ນໆ ໃນ ສປປ ລາວ.

# ທັງບ້ານ ແລະ ເຮືອນ

ຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ໃນສະໄໝກ່ອນຈະຕັ້ງບ້ານແມ່ນຕ້ອງໄດ້ຊອກຫາ ມື້ສັນວັນດີແລ້ວຊຸດຊຸມປັກໄມ້ເອົາເມັດເຂົ້າຈຸ່ມຫົວໃສ່ກັນ, ຖ້າເມັດເຂົ້າ ສານບໍ່ຫັກ, ບໍ່ເປື່ອຍ, ບໍ່ແຍກອອກຈາກກັນແມ່ນຕັ້ງບ້ານໄດ້.

ລັກສະນະເຮືອນຂອງຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ເປັນເຮືອນຮ້ານ 3 ຫຼັງຕິດ ກັນຄື: ເຮືອນນອນ, ເຮືອນເຊຍ, ເຮືອນໄຟມີຊານ (ເຮືອນຄົວ) ມີ 9 ເສົາ, ປະກອບດ້ວຍ 3 ຫ້ອງນອນ, ມີປະຕູເຂົ້າ-ອອກ 2 ປ່ອງ ແລະ ປ່ອງຢ້ຽມ 2 ປ່ອງ, ຫ້ອງນອນຈະເປັນແບບທຳມະດາ, ຂັ້ນດ້ວຍຝາ ທາງສົ້ນເບື້ອງໜຶ່ງຈະມີຫ້ອງໂຖງຊຶ່ງເປັນຫ້ອງມີຮ້ານບູຊາທັງເປັນ ບ່ອນນອນຂອງແຂກ ແລະ ລູກຊາຍ, ຖ້າລະບົບເຮືອນນ້ອຍເຕົາໄຟ ຫຼື (ຄີໄຟ) ເອົາໄວ້ໃນ, ຄົກຕຳເຂົ້າເພິ່ນຈະເຮັດຕ່າງຫາກ.



ພາບໂດຍ: ກົມຊົນເຜົ່າ



# ເຄື່ອງນຸ່ງຫົ່ມ

ເຄື່ອງນຸ່ງຫົ່ມຂອງຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ສຳລັບຜູ້ຊາຍນຸ່ງໂສ້ງດຳໝີ່ ນິນມັດຫົວ, ຜ້າສະໂລ່ງ, ຜ້າຫາງ, ເສື້ອດຳໝີ່ນິນ, ຍ້ອມດ້ວຍນ້ຳເບີ, ນ້ຳຄາມ, ສັກຂາລາຍ, ແມ່ຍິງນຸ່ງສິ້ນມີຫົວ, ສິ້ນມຸກ, ສິ້ນມັດໝີ່, ເສື້ອດຳ ມີສັບລາຍ, ຄໍລາຍ, ໃສ່ກະຕິ່ງເງິນ, ແພກະຊະ, ແພຕາລ່ອງຄຽນຫົວ, ຜ້າບ່ຽງ, ບາງຊະນິດໃຊ້ເວລາເຮັດ 1–2 ປີ, ມີກະຈ້ອນໃສ່ຫູ, ກ້ອງແຂນ, ເກີບ, ໃນເມື່ອກ່ອນໃສ່ເກີບໜັງຄວາຍ, ເກີບສູງເຮັດດ້ວຍໄມ້, ໄມ້ກະ ເດົາ ແລະ ໄມ້ຕົນເປັດ.



ພາບໂດຍ: ກິມຊົນເຜົ່າ



ພາບໂດຍ: ນັກຄົ້ນຄວ້າຊາວບ້ານ ຫຼັກ 19





ການແຕ່ງກາຍຂອງຢິງ ແລະ ຊາຍ

ທີ່: ແຂວງ ສະຫວັນນະເຂດ

ພາບໂດຍ: ກົມຊົນເຜົ່າ

# ອາຫານ ແລະ ເຄື່ອງດື່ມ

ຕາມປົກກະຕິອາຫານການກິນດື່ມຂອງຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ມັກລົດ ເຜັດ ແລະ ແຊບຊ້ອຍດີ, ກິນເຂົ້າໜຽວ ແລະ ອາຫານປະເພດຕ່າງໆ. ພາເຂົ້າແຕ່ລະເທື່ອຂາດແຈ່ວບໍ່ໄດ້, ພາເຂົ້າຈະບໍ່ໃຫ້ວາງກ້ອງຂີ້ເຮືອນ, ດື່ມນ້ຳດິບ, ນ້ຳຕົ້ມ, ດື່ມເຫຼົ້າເດັດ, ເຫຼົ້າໄຫ ແລະ ເຫຼົ້າສະໂທ.



ພາບໂດຍ: ກິມຊິນເຜົ່າ



# ຄວາມເຊື່ອຖື

ຕາມຄວາມເຊື່ອຂອງຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ມີຮີດຄອງປະເພນີຫຼວງ ຫຼາຍທີ່ອຸດົມສົມບູນໃນນັ້ນມີທັງພຸດທະສາສະໜາ ແລະ ຜີຄຽງຄູ່ກັນ ໄປຕ່າງແຕ່ພາກປະຕິບັດຕົວຈິງຄື: ສາສະໜາພຸດຢູ່ວັດ ແລະ ຜີຢູ່ເຮືອນ ຊຶ່ງມັນສະແດງອອກວ່າແຕ່ລະເຮືອນລ້ວນແຕ່ມີຮ້ານບູຊາຜີ, ການເສັ້ນ, ການເຍົາ ແລະ ອື່ນໆ ກໍຍັງເປັນສິ່ງຈຳເປັນແກ່ຊີວິດ, ການບູຊາ ຫຼື ການ ລ້ຽງຜີພໍ່, ແມ່ຍິງຕ້ອງໄດ້ປະຕິບັດເລື້ອຍໆ, ຄວາມສຳນຶກເຂົາເຈົ້າຕໍ່ຜີ ພໍ່ແມ່ ແມ່ນໄດ້ມີໜ້າທີ່ປົກປັກຮັກສາລູກ, ຫຼານເປັນຜີທີ່ມີອຳນາດໃນ ເຮືອນ, ຜີມົນ ຫຼື ຜີເປົ້າ ມີລັກສະນະທີ່ສາມາດໃນການສື່ສານກັບຜີ ໂຕອື່ນໆ ຜີກະໄທ້, ຜີທີ່ມີອຳນາດປົກປັກຮັກສາບ້ານເມືອງໃຫ້ມີຄວາມ ຢູ່ເຢັນເປັນສຸກກໍແມ່ນຫໍບ້ານ (ຜີບ້ານ) ແຕ່ລະບຶຊາວບ້ານກໍຈະພາກັນ ຈັດພິທີລ້ຽງເປັນປະຈຳ. ຄຽງຄູ່ກັບການເຊື່ອຖືຜີຍັງມີພຸດທະສາສະໜາ ຊຶ່ງເປັນສູນວັດທະນະທຳ ແລະ ຂະນົບທຳນຽມທີ່ດີງາມມາແຕ່ບູຮານ ນະການຂອງຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ແລະ ລາວ. ໂດຍສະເພາະພຸດມີຄວາມຜູກ ພັນກັບຜີ ແລະ ພາມທີ່ແຍກຈາກກັນບໍ່ໄດ້ທັງ 3 ຢ່າງນີ້ມັນມີການພົວ ພັນເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ.

# ງານບຸນ

ສຳລັບງານບຸນປະຈຳຂອງເຂົາເຈົ້າໂດຍທົ່ວໄປແລ້ວແມ່ນອີງ ຕາມປະຕິທິນລາວ ແລະ ໄດ້ຈັດງານບຸນຕາມແຕ່ລະເດືອນຄືກັນກັບ ຊົນເຜົ່າ ລາວ ໃນຮອບວຽນປີໜຶ່ງ (12 ເດືອນ).



ພາກປະຕິບັດຕົວຈິງຂອງຄວາມເຊື່ອຖືຜີ ຢູ່ເຮືອນ ສາສະໜາພຸດຢູ່ວັດ



# ເຄື່ອງດົນຕີ ແລະ ສິລະປະຝັນເມືອງ

ດ້ານສິລະປະວັນນະຄະດີຂອງຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ແມ່ນໄດ້ມີຫຼາຍຢ່າງ ເປັນຕົ້ນ: ແຄນ, ກ້ອງ, ກະຈັບປີ່, ຊໍ່ ແລະ ອື່ນໆ, ມີຄຳພະຫຍາ, ຄຳສຸພາສິດ, ກອນຂັບ, ກອນລຳ ແລະ ວາດຟ້ອນໄປຕາມຈັງຫວະໃນເວລາເຂົາເຈົ້າເຮັດພິທີກຳ, ການເຢົາ ແລະ ອື່ນໆ.



ຖ່າຍພາບໂດຍ: ນ ຫົງຄຳ ຈັນປະເສີດ

# ພາສາປາກເວົ້າ

ຊົນເຜົ່າ ຜູ້ໄທ ມີພາສາປາກເວົ້າຄືກັນກັບຊົນເຜົ່າອື່ນໆບໍ່ມີ ຕົວໜັງສືຂຽນ ແລະ ຈັດເຂົ້າໃນໝວດພາສາ ລາວ - ໄຕ.

ຄັດຈາກປຶ້ມບັນດາຊົນເຜົ່າໃນ ສປປ ລາວ

## ການສົມທຽບ

### ພາສາ ລາວ ກັບ ພາສາ ຜູ້ໄທ

ລຳດັບ	ພາສາ ລາວ	ພາສາ ຜູ້ໄທ
01	ສະບາຍດີ	ສະບາຍດີ
02	ໂຊກດີ	ໂຊກດີ
03	ຂອບໃຈ	ຂອບເຈີ
04	ຂໍໂທດ	ຂໍໂທດ
05	ເຈົ້າຊື່ຫຍັງ?	ເຈົ້າຊື່ຫຍັງ?
06	ເຮັດຫຍັງຢູ່?	ເຮັດຫຍັງຢູ່?
07	ກິນເຂົ້າແລ້ວບໍ່?	ກິນເຂົ້າແລ້ວບໍ່?
08	ລາກ່ອນ	ລາກ່ອນ
09	ພົບກັນໃໝ່	ພົບກັນເໝີ
10	ບໍ່ເປັນຫຍັງ	ບໍ່ເປັນພິເລີ

ຂໍ້ມູນໂດຍ: ແນວລາວສ້າງຊາດ ແຂວງ ສະຫວັນນະເຂດ